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mark (SF), Ingerlise Koefoed (SF), Ebba Stran- 
ge (SF) og Jens Thoft (SF) har meddelt mig, at 
de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til dyreværnslov. 
(Lovforslag nr. L 46). 

Medlemmer af Folketinget Behnke (FP), 
Aage Brusgaard (FP), Køpke Christensen (FP), 
Annette Just (FP) og Ernst B. Schmidt (FP) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til folketingsbeslutning om opfordring 
til at trække aktstykke nr. 7 vedrørende privatise- 
ring af teleDanmark A/S tilbage fra Finansud- 
valget. 

(Beslutningsforslag nr. B 8). 

Medlemmer af Folketinget Tommy Dinesen 
(SF), Aage Frandsen (SF), Lilli Gyldenkilde 
(SF), Birgitte Husmark (SF), Ejner Larsen (SF), 
Jes Lunde (SF), Bjørn Poulsen (SF), Stillinger 
(SF), Ebba Strange (SF) og Jens Thoft (SF) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 

Forslag til folketingsbeslutning om brngerbe- 
taling for Arbejdstilsynets ydelser. 

(Beslutningsforslag nr. B 9). 

Skriftlig fremsættelse afforslag: 

Bakholt (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ophævelse af medhjælperlo- 

ven. 
(Lovforslag nr. L 45). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 

ledsager lovforslaget, og anbefaler det til Tin- 
gets velvillige behandling. 

Margrete Auken (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til dyreværnslov. 
(Lovforslag nr. L 46). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 

ledsager lovforslaget, og anbefaler det til Tin- 
gets velvillige behandling. 

Behnke (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om opfordring 

til at trække aktstykke nr. 7 vedrørende privatise- 
ring af teleDanmark A/S tilbage fra Finansud- 
valget. 

(Beslutningsforslag nr. B 8). 
Jeg skal i øvrigt henvise til forslagets tekst og 

de bemærkninger, som ledsager det. 

Tommy Dinesen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om brugerbe- 

taling for Arbejdstilsynets ydelser. 
(Beslutningsforslag nr. B 9). 
SF's forslag til folketingsbeslutning om, at 

Arbejdstilsynets indsats i fremtiden skal beta- 
les af virksomhederne/institutionerne/bran- 
cherne, hænger sammen med holdningen om, 
at det skal være forureneren, der betaler. 

Nu betales der i forvejen for en del af Ar- 
bejdstilsynets ydelser som f.eks. eftersyn af ele- 
vatorer, damptryk på kedler og lignende, så 
den del af Arbejdstilsynets budget, der er på ta- 
le i forslaget, drejer sig om ca. 100 mio. kr. om 
året. 

Når SF stiller forslag om brugerbetaling for 
Arbejdstilsynets ydelser, hænger det sammen 
med, at Arbejdstilsynet mandskabsmæssigt er 
decimeret til 819 årsværk i 1990 mod 891 års- 
værk i 1984 (jf. bemærkningerne til forslaget). 
Der er for øjeblikket forhandlinger i gang om 
yderligere afskedigelser på baggrund af finans- 
lovforslaget for 1991. 

SF har den holdning, at arbejdsmiljølovens 
intentioner ikke kan bære disse evindelige ned- 
skæringer inden for Arbejdstilsynet, ikke 
mindst fordi arbejdsmiljøet er et område, hvor 
der ikke er tvivl om, at et forebyggende arbejde 
virkelig kan forhindre arbejdsmiljøbetingede 
sygdomme og de dermed forbundne store ud- 
gifter for samfundet, de berørte lønmodtagere 
og deres familier. 

SF's forslag indebærer endvidere, at de virk- 
somheder/institutioner/brancher, der har den 
største andel af arbejdsskaderne, skal betale 
mest til Arbejdstilsynet. Som grundlag herfor 
kan Arbejdsskadestyrelsens omhyggeligt udar- 
bejdede statistiske materiale benyttes. 


